
 

2019ko AUZO BATZARRAK 

Auzoa / Barrio : Arraño 

Eguna / Fecha: 2019/12/02 

Ordua / Hora: 18:30 – 19:35 

Lekua / Lugar de celebración: Kasinoa 

 

Bertaratutako ordezkari politikoak / Asistentes en representación política: 

• Ander Añibarro (EAJ-PNV) 

• Joseba Amondo (EAJ-PNV) 

• Jose Mari Gutierrez (EH-BILDU) 

• Nerea González (OMNIA) – jendearen artean eserita / entre el público 

• Loli Muriel (PSE-EE) 

 

Bertaratutako udal ordezkari teknikoak / Asistentes en representación técnica del 
Ayuntamiento: 

• Asier Goikouria (Obra eta Zerbitzuetako jarduneko burua / Jefe de Obras y Servicios en 
funciones) 

• Almudena Fernández (Udal Arkitektoa / Arquitecta Municipal) 

 

Gai-zerrenda / Orden del día: 

 

1. 2019-2023 Legegintzaldirako Planaren 
aurkezpena eta bideratu beharreko proiektu 
nagusiak 
2. Parte hartzeko formulak azaltzea eta 
auzoko zinegotziaren figura aurkeztea 
3. Galderak 

1. Presentación del Plan de Legislatura 
2019-2023 y proyectos clave a desarrollar 
2. Presentación de fórmulas de 
participación y de la figura de Concejal/a de 
barrio 
3. Preguntas 

 

 

Edukia / Contenido: 

 

1. Auzoko emakume batek azaldu du 
joan den urtean idatzi bat bidali zuela 
udaletxera, Toki On tabernatik gora doan 
aldapa asfaltatzea eskatzeko. Halaber, esan 
du parte hartzera irekitako aurtengo 
aurrekontuetan eskatu zuela zonalde 
horretan barandak. Esan duenez, 1981. urteaz 
geroztik ez da inongo obrarik egin zonalde 
hartan, eta 55. ataritik 48.erako zatia oso 
labainkor dago. Halaber, esan dute hango 
zuhaitzak arriskutsuak direla, oso egoera 

1. Una vecina pregunta y explica que el 
año pasado mandó un escrito al 
Ayuntamiento pidiendo el asfaltado de la 
cuesta que sube desde el Toki-on. También 
dice que pidió en los presupuestos 
participativos de este año la colocación de 
barandillas en la misma zona. Dice que desde 
el año 1981 no se ha hecho ninguna reforma 
en esta zona y desde el número 55 hasta el 48 
resbala mucho. Comentan también que los 
árboles de esta zona son un peligro ya que 



txarrean daudelako.  

• Erantzun zaio barandak aldatzen ari 
direla udal aurrekontuarekin, eta horregatik 
ez da jaso parte hartzera irekitako 
aurrekontuetan, udalaren berezko 
baliabideekin egiten ari delako. Gainera, 
erantsi da udalerri osorako asfaltatze plana 
ere prestatzen ari direla. 
 
2. Auzoko beste emakume batek 
espaloia eskatu du Aldapeta Bideko 3.erako, 
oinezkoek errazago izan dezaten auzoan 
sartzea. Gainera, eskatu egin da San Roketik 
Larrazabalerainoko bidea irekitzea. 

• Udal ordezkariek errepikatu egin dute 
udal asfaltatzeen plangintza prestatzen ari 
direla. 
3. Auzoko beste emakume batek 
adierazi du ipini zen azken igogailua ez dela 
garbitzen. 

• Iruzkina jaso egin da, ikuskapena egin 
eta garbiketa enpresari esateko. 
4. Adierazi dutenez, egun batzuetan ez 
dira bolumen handiko hondakinak jaso.  
 

• Udalak iruzkina jaso du Kuadrillari 
jakinarazteko, Kuadrilla baita horren 
arduraduna. 
5. Auzoko gizon batek eskatu du Batzoki 
zaharretik goraino dauden kutxatila guztiak 
ikuskatzeko, mugitu egiten direlako.  

• Udalak ikuskapena egingo du. 
6. Auzoko gizon batek eskatu du zuntz 
optikoa Arrañoraino eramateko. 

• Erantzun zaio hori ez dela udal 
eskumena, operadore pribatuen ardura dela. 
  
7. Auzoko emakume batek aipatu du 
umeentzako jolaslekuan ume oso helduak 
egoten direla eta eskatu egin du parkeetan 
nagusientzako gimnasia-elementuak 
ipintzeko.  

• Erantzun zaio eskaera kontuan 
hartuko dela. 
8. Adierazi da Zumalakarregi kalean 
dagoen igogailua ez dabilela astelehen eta 
astearteetan. Gainera, igogailuaren ondoan 
dauden eskaileretako tranpaletan taula 
batzuk ipini direla eta ondorioz ez dela 
ikusten, eta, horregatik, beldurra dutela 
eskailerak erabiltzeko.  

están en muy mal estado.  

• Se le contesta que las barandillas se 
están cambiando con el presupuesto 
municipal, y por eso no se ha incorporado el 
proyecto a presupuestos participativos, 
porque se realiza con medios propios. 
Además, se le responde que se está 
trabajando en un plan de asfaltados para el 
municipio en su conjunto. 
2. Otra vecina solicita una acera en 
Aldapeta Bidea 3, para que el acceso al barrio 
sea más cómodo para los peatones. Se pide 
además que desde San Roque hasta 
Larrazábal que se abra el camino. 

• El Ayuntamiento reitera que se está 
trabajando en la planificación de los 
asfaltados municipales. 
3. Vecina comenta que el ascensor que 
se puso el ultimo no se limpia. 
 

• Se toma nota de este comentario para 
revisarlo y dar parte a la empresa de limpieza. 
4. Se comenta que los residuos 
voluminosos no se han recogido durante 
varios días.  

• Desde el Ayuntamiento se toma nota 
para avisar a la Cuadrilla, que es el ente 
responsable. 
5. Vecino pide que se revisen todas 
arquetas de la zona desde el antiguo Batzoki 
hasta arriba, ya que se mueven.  

• Desde el Ayuntamiento se revisará. 
6. Vecino pide que llegue la fibra óptica 
a Arraño. 

• Se responde que eso no es un tema 
de competencia municipal, sino que 
corresponde a los operadores privados.  
7. Una vecina comenta que la zona de 
juegos infantiles está ocupada por niños muy 
mayores y pide que se coloquen en los 
parques elementos de gimnasia para 
personas mayores.  

• Se contesta que se tendrá en cuenta 
la petición. 
8. Se cuenta que el ascensor que está en 
la calle Zumalakarregi todos los lunes y 
martes no funciona. Además, se dice que las 
escaleras que están junto al ascensor en los 
descansillos están cubiertas con unas tablas y 
no se ven, por lo que les da miedo subir por 
ellas.  



• Udaleko ordezkariek adierazitakoa 
jaso dute, funtzionamendua egiaztatzeko. 
9. Auzoko emakume batek aipatu du 
egun batean kiroldegira joan zela eta ez 
ziotela makinak erabiltzen utzi eskolak 
ematen ari zirelako, eta ez zaiola ondo 
iruditzen.  

• Makinak erabiltzeko baldintzak 
kontsultatuko dira, ikusteko eskolekin 
bateragarriak diren. 
10. Auzoko emakume batek esan du 
ikastetxe batzuetan hitzaldiak eman direla 
Agenda 21  proiektuaren kariaz, zehazki, 
plastikoen erabilera arduratsuari buruz, baina 
eskatu du mundu guztiarentzat izatea. 
11. Auzoko emakume batek Udalari 
eskatu dio zonalde pribatuetan gehiago 
garbitu dadila eskatzeko. 

• Erantzun zaio Udaletik errekerimendu 
ugari bidaltzen direla horrelakoak eskatzeko. 
 
12.  Auzoko argiei dagokienez, azaldu da 
oinezkoentzako eremurik ez dagoenez, argi 
gehiago ipini behar dela. 

• Erantzun zaio gutxika-gutxika 
udalerriko argiak aldatzen ari direla eta 
kontuan hartuko dela. 
13. Auzokideek eskatu dute auzoan 
gehienezko abiadura orduko 30 km-tan 
jartzeko. 
14. Beste auzokide batek eskatu du garaje 
zehatz bateko irteeran ispilu bat jartzeko, 
hobeto ikusteko.  

• Erantzun zaio kontuan hartuko dela 
analizatzeko ea ipini daitekeen. 
15. Beste auzokide batek esan du 
probalekuan ekitaldiak daudenean txarto 
aparkatzen dela. 

• Erantzun zaio eragozpen txikiak eta 
gutxi direla, eta espaziotik bertatik eratortzen 
direla, oso murritza delako.  
 
16. Auzokide batek eskatu du jakitera 
emateko zer egingo den egoitza zaharrarekin. 

• Musikaren Etxea izateko birgaituko 
dela azaldu zaio. 
17. Auzoko gizon batek azaldu du 
Zumalakarregi eta Larrazabal arteko 
bidegurutzea nahiko arriskutsua dela eta 
galdetu du ea zer egingo den hirigintza-
arautegi berriarekin.  

• Se toma nota desde el Ayuntamiento 
para comprobar el funcionamiento. 
9. Vecina comenta que un día acude al 
polideportivo y no la dejan usar las máquinas 
de ejercicios porque se están impartiendo 
clases, y no le parece bien.  

• Se consultarán las condiciones de uso 
de las máquinas para ver si es compatible con 
las clases. 
 
10. Vecina cuenta que se han impartido 
unas charlas en algunos colegios en el marco 
del proyecto Agenda 21 sobre el uso 
responsable del plástico y pide que se hagan 
abiertas a todos. 
11. Vecina pide que desde el 
Ayuntamiento se exija más limpieza en zonas 
privadas. 

• Se le contesta que desde el 
Ayuntamiento se envían multitud de 
requerimientos para que se haga. 
12.  Respecto a las luces del barrio, se 
explica que al no haber zonas peatonales se 
necesita más luz. 

• Se contesta que poco a poco se están 
cambiando todas las luces del municipio y que 
se tomará en cuenta. 
13. Vecinos solicitan que se aplique una 
velocidad máxima a 30km/h en el barrio. 
 
14. Otra vecina solicita que se ponga un 
espejo en la salida de un garaje determinado, 
para mejorar la visibilidad.  

• Se contesta que se tendrá en cuenta 
para analizar si se puede poner. 
15. Otro vecino comenta que durante los 
actos que se celebran en el carrejo se aparca 
mal. 

• Se responde que son molestias 
mínimas y pocas al año, y que vienen 
derivadas del propio espacio, que es muy 
limitado.  
16. Una vecina pide que se le explique 
que se va a hacer en la antigua residencia. 

• Se le explica que se va a rehabilitar 
como casa de la música. 
17. Un vecino explica que el cruce hacia 
Zumalakarregi con Larrazábal es bastante 
peligroso y pregunta qué se va a hacer con el 
nuevo reglamento urbanístico.  

• Se responde que se analizará en el 



• Erantzun zaio Laudioko hirigintza-
plangintzari heltzen zaionean aztertuko dela. 
18. Igogailutik Mardones kalera joateko 
bide edo espaloi bat eskatu da. 
19. Auzoko gizon batek esan du Arrañon 
ez dela Gabonetako argirik ipintzen.  

• Azaldu zaio aurten dagoeneko ez dela 
posible, baina datozen urteetarako kontuan 
hartuko dela. 
20. Eskubaloiko kantxarekin zer gertatzen 
den ere galdetu da. 

• Udalaren ordezkariek azaldu dute 
konpontzen ari direla eta konponketek nola 
funtzionatzen duten ikusi arte itxaroten ari 
direla. Uda iritsi baino lehenago ez badute 
funtzionatzen, erabilera gehiago dituen beste 
bat egingo da. 
21. Erdiguneko frontoiaz galdetu da, ea 
proiektua egikarituko den.  

• Azaldu da proiektu bat baino ez zela, 
eta, aztertu ondoren, ikusi zela ez zela 
bideragarria. 
 
22. Auzoko emakume batek azaldu du ez 
dagoela patinatze-lehiaketak egiteko 
espaziorik 

marco de la nueva planificación urbanística de 
Laudio. 
18. Se pide un camino/acera desde la 
salida del ascensor hacia la calle Mardones. 
19. Un vecino comenta que en Arraño no 
se ponen luces de navidad.  

• Se le explica que este año ya no es 
posible y que se tendrá en cuenta para los 
próximos años. 
20. Se pregunta qué ocurre con la cancha 
de balonmano. 

• Desde el Ayuntamiento se le explica 
que se está arreglando y se está a la espera de 
ver cómo funcionan los arreglos. Si no 
funciona de aquí al verano se hará una que 
sea más polivalente. 
 
21. Se pregunta por el frontón en zona 
centro, y si se realizará el proyecto.  

• Se explica que solo era un proyecto y 
que, tras analizarlo, no se estima viable. 
 
 
22. Vecina expone que no hay espacios 
para las competiciones de patinaje. 
 

 

Alkate-udalburuak batzarra bukatutzat jo du 19:35ak direnean / El Alcalde-presidente da por 
finalizada la asamblea siendo las 19:35. 

 

     


